
 1 

Protokół Nr  10/2017 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów RM 

w dniu 3 lipca 2017 r. 

 

 

Miejsce posiedzenia: Biuro Rady Miejskiej w Białogardzie 

 

Obecni wg załączonej listy. 

 

Tematyka posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia, w tym: 

- przyjęcie protokołu z poprzedniej Komisji. 

2. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 2016 roku. 

3. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2016 rok. 

4. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Białogard z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

w 2016 roku. 

5. Informacja dotycząca realizacji inwestycji miejskich w 2017 roku. 
6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał:  

a) w sprawie zaliczenia dróg (ulic) na obszarze miasta Białogard do kategorii dróg (ulic) 

gminnych (miejskich) oraz ustalenia ich przebiegu, 

b) w sprawie nadania nazwy ulicy w Białogardzie, 

c) w sprawie nadania nazwy ulicy w Białogardzie, 

d) w sprawie nadania nazwy ulicy w Białogardzie, 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych 

i gimnazjów prowadzonych przez Miasto Białogard do nowego ustroju szkolnego, 

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, 

f) w sprawie podjęcia przez Miasto Białogard inwestycji pod nazwą „Budowa punktu 

selektywnej zbiórki odpadów komunalnych przy ul. Fabrycznej w Białogardzie”. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 
 

Ad 1 

 Posiedzenie o godz. 1400 „otworzyła i prowadziła” Przewodnicząca Komisji – 

Jadwiga Klonowska. Komisja przyjęła protokół z poprzedniej Komisji oraz przedstawiony 

porządek, głosując: za-4 (jednogłośnie).   

 

Następnie Pani Skarbnik prosiła o wniesienie i omówienie na początku Komisji 

projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard. 

Komisja wyraziła zgodę. 

Pani Skarbnik poinformowała, że zmieniają się limity wydatków przedsięwzięć 

dotyczących utworzenia punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych oraz 

eksploatacji regionalnej instalacji do przetwarzania odpadów komunalnych z terenu 

Białogardu. 
 

Przewodnicząca Komisji – w wyniku braku dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały . 
 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-2, przeciw-0, wstrzymało się-2. 
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Burmistrz – prosił o odpowiedzialne podejście do tematu, bo jeżeli ta prognoza nie będzie 

zmieniona nie podpiszą umowy z firmą, która w przetargach startowała i nie będzie działał 

punkt selektywnej zbiórki. Burmistrz dodał, że dwa razy był przetarg, dwa razy wyszła kwota 

wyższa od planowanej. Pieniądze na to są zagwarantowane w ramach systemu, który mamy. 

Zrezygnowano z paru zadań, które miały być wykonane, żeby wygospodarować tą kwotę. 

Jeżeli radni nie podejmą takiej decyzji to punkt nie będzie istniał.  

 

Ad 2 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 2016 roku 

przedstawiła Adrianna Narkun, Zastępca Dyrektora MOPS.  

 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Klonowska – pytała ile jest miejsc w Domu Pomocy Społecznej? 

Z-ca Dyrektora – odpowiedziała, że są 182 miejsca, ale w tej chwili wszystkie są zajęte. 

J.Klonowska  – pytała czy wg Pani Dyrektor sytuacja finansowa w mieście zmieniła się na 

lepsze, czy pogorszyła się? 

Z-ca Dyrektora – odpowiedziała, że ponad 150 rodzin mniej jest objętych pomocą MOPS, 

osoby korzystające z 500+ nadal korzystają z innych form pomocy, bo tej kwoty nie wlicza 

się do dochodów. Zauważyli poprawę sytuacji materialnej podopiecznych. 

P.Szyszlak – powiedział, że 28 mln zł wynosił budżet MOPS, Radny pytał czy obejmowali 

rodziny ochroną, jak wydawane są środki przy rodzinach wielodzietnych, czy były 

wstrzymywane świadczenia?  

Z-ca Dyrektora – wyjaśniła, że nie mają możliwości wstrzymać, ale ograniczano przez 

przekazywanie w formie rzeczowej a w porozumieniu z pracownikiem socjalnym ustalano 

potrzeby. Obecnie jest 16 rodzin, które są objęte pracą asystenta i mają ograniczone 

środki. 

K.Skoczyk – pytał czy wystarczyło 10 mln zł na świadczenia 500+? 

Z-ca Dyrektora – odpowiedziała, że świadczenia te są finansowane w 100%, do października 

pieniądze złożone były na depozycie, który stanowił rezerwę budżetową. Od października 

Wojewoda prosi systematycznie o składanie zapotrzebowania na dany miesiąc, wpływa 

konkretna kwota.  

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu dyskusji zakończyła w/w punkt. 

 

Radni przyjęli do wiadomości w/w sprawozdanie, bez uwag. 

 

Ad 3 

Ocenę zasobów pomocy społecznej za 2016 rok przedstawiła Adrianna Narkun, Zastępca 

Dyrektora MOPS.  

 

Radni przyjęli do wiadomości w/w ocenę, bez dyskusji. 

 
 

Ad 4 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Białogard z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

w 2016 roku przedstawiła: Monika Szczensnowicz, p.o. Naczelnika Wydz. EKS. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Klonowska – pytała czy zwiększyła się ilość podmiotów prowadzących działalność pożytku 

publicznego? 
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Naczelnik – odpowiedziała, że zwiększyła się o 3 podmioty z zakresu wspierania kultury 

fizycznej oraz zadania dot. młodzieży. 

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu dyskusji zakończyła w/w punkt. 

 

Radni przyjęli do wiadomości w/w sprawozdanie, bez uwag. 

 

Ad 5 

  Informację dotyczącą realizacji inwestycji miejskich w 2017 roku przedstawił 

Waldemar Marczyk, Naczelnik Wydz. IZP. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

K.Skoczyk – pytał o rozkopy na Moniuszki oraz o nowy polbruk? 

Naczelnik – odpowiedział, że nowy polbruk to wykonawstwo inwestora. 

Burmistrz – dodał, że inwestor musi przywrócić chodniki i jezdnie do stanu powszedniego. 

Ten polbruk mamy za darmo zamiast asfaltu. 

J.Klonowska - pytała o ścieżki rowerowe, w jakim kierunku zaczniemy na początku? 

Naczelnik – wyjaśnił, że dokumentacja dopiero idzie do opracowania. 

Burmistrz – powiedział, że można zapoznać się z koncepcją. Jeżeli chodzi o dokumentację to  

jest zrobiona na ul. Poetów. Na pozostałe ścieżki firmy będą musiały zaprojektować. Część 

będzie przebiegała po istniejących wcześniej kostkach tylko trzeba oznakować, część będzie 

przebiegała po jezdni. To da około 20 km ścieżek. 

J.Klonowska – pytała kiedy rozpocznie się budowa ścieżki na ul. Poetów? 

Burmistrz – odpowiedział, że postarają się zacząć w tym roku.  

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu dyskusji zakończyła w/w punkt. 

 

Radni przyjęli do wiadomości w/w informację, bez uwag. 

 

Ad 6 

 Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące projekty uchwał:  

a) w sprawie zaliczenia dróg (ulic) na obszarze miasta Białogard do kategorii dróg (ulic) 

gminnych (miejskich) oraz ustalenia ich przebiegu, 

Przedstawiła: Ewelina Szulakiewicz, Naczelnik Wydz. Gospodarki Komunalnej 

 

Przewodnicząca Komisji – w wyniku braku dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 

b)  w sprawie nadania nazwy ulicy w Białogardzie, 

Przedstawiła: Beata Szulakiewicz, Naczelnik Wydz. Gospodarki Nieruchomościami 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Klonowska – pytała kto zaproponował te nazwy? 

Naczelnik – odpowiedziała, że Burmistrz proponuje nazwę Tadeusza Ślusarskiego. 

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
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c) w sprawie nadania nazwy ulicy w Białogardzie, 

Przedstawiła: Beata Szulakiewicz, Naczelnik Wydz. Gospodarki Nieruchomościami 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Andrysiak – proponował nazwę ulicy na ul. Karlińską. 

Naczelnik -  odpowiedziała, że szlak prowadzi na wyjazdy z Białogardu np. na Połczyn Zdrój 

jest ul. Połczyńska. 

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 

 

d) w sprawie nadania nazwy ulicy w Białogardzie, 

Przedstawiła: Beata Szulakiewicz, Naczelnik Wydz. Gospodarki Nieruchomościami 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Klonowska – pytała kto wyszedł z propozycją tej nazwy ulicy? 

Naczelnik – wyjaśniła, że mieszkańcy proponowali w formie ankiety. 

Przewodnicząca Komisji –  po wyczerpaniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 

 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych  

i gimnazjów prowadzonych przez Miasto Białogard do nowego ustroju szkolnego, 

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, 

Przedstawiła: Monika Szczensnowicz, p.o. Naczelnika Wydz. EKS 

 

Przewodnicząca Komisji – w wyniku braku dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-4 (jednogłośnie). 

 

 

f) w sprawie podjęcia przez Miasto Białogard inwestycji pod nazwą „Budowa punktu 

selektywnej zbiórki odpadów komunalnych przy ul. Fabrycznej w Białogardzie”. 

Przedstawił: Waldemar Marczyk, Naczelnik Wydz. Inwestycji i Zamówień 

Publicznych 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Klonowska – pytała czy będzie funkcjonował w Lasku Miejskim punkt selektywnej zbiórki? 

Naczelnik – odpowiedział, że nie. Ma funkcjonować do końca 2018 roku a my mamy 

wybudować w tym terminie taki punkt i ogłosić przetarg. 

J.Klonowska – powiedziała, że teraz punkt jest nieczynny. Radna pytała czy odpady są 

zabierane? 
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Naczelnik – odpowiedział, że tak, tyko baterie nie. 

M.Siwek  – powiedział, że mamy dofinansowanie 80%, Radny pytał jaki jest wkład finansowy 

Miasta? 

Naczelnik – odpowiedział, że wkład Miasta wynosi ok. 15%, zależy co pokaże przetarg. 

J.Klonowska – stwierdziła, że cały koszt inwestycji wynosi 2 mln 310 tys. zł. 

Naczelnik – wyjaśnił, że już zapłacili 60 tys. zł. 

K.Skoczyk – pytał ile osób będzie miało zatrudnienie? 

Naczelnik – odpowiedział, że będzie ekipa obsługująca i przyjmująca. Tam będzie waga, 

kontener biurowo-socjalny i pomieszczenie przy wadze. 

Burmistrz – stwierdził, że jeszcze nie zastanawiano się nad zatrudnieniem. 

M.Siwek  – pytał czy koszt przedsięwzięcia 2 mln 300 tys. zł się zwiększy? 

Naczelnik – odpowiedział, że nie. 

M.Siwek – powiedział, że w internecie średni koszt budowy takiego punktu szacuje się na 600 

tys. zł. Radny pytał dlaczego u nas koszt wynosi 2,3 mln zł? 

Naczelnik – odpowiedział, że to zależy od wyposażenia i ilości m2. 

Burmistrz – poinformował, że to rozwiązanie wybrano w zależności do wielkości miasta. Poza 

tym ma być dodatkowo część ekologiczna. 

K.Skoczyk – powiedział, że trzeba poprawić teren, żeby nie przepuszczał nieczystości. 

P.Szyszlak – pytał czy  robili analizę ile będzie rocznie kosztować utrzymanie tego punktu? 

Burmistrz – odpowiedział, że nie robili. Ale jak będzie gotowa to przedstawi. Na razie 

podpisywali umowy. Bardzo to długo trwało, nie wiedzieli czy dostaną dofinansowanie. 

Wszystko pod nadzorem Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. Dopiero otrzymali 

pozytywną opinię co do materiałów przetargowych. Były problemy z przeforsowaniem tego 

projektu, ponieważ preferowane były projekty dla dużych miast. Jako Związek zebrali 

projekty. Zbiorcze systemy będą dofinansowane. Jest pozytywna decyzja. Wszystko zależy 

kiedy taki punkt ma być otwarty, czy od świtu do nocy, czy po południu. Od tego zależą 

koszty utrzymania. 

J.Klonowska – pytała jak się ma pół roku na oklejenie pojemników a 5 lat na wymianę?  

Burmistrz – wyjaśnił, że mieszkańcy decydowali, aby w każdej gminie były inne systemy. 

Teraz to będzie ujednolicone. Oklejenie pojemnika jest darmowe. 

P.Szyszlak – pytał czy byłaby możliwość zrobienia niskich cen dla segregujących? 

Burmistrz – odpowiedział, że obowiązkiem każdego jest segregowanie odpadów. Zwiększona 

kwota jest karą za to, że ktoś nie segreguje. Wszystkie koszty rosną, a sztuką będzie utrzymać 

to wszystko. 

P.Szyszlak – pytał jak procentowo zwiększa się segregacja? 

Burmistrz – odpowiedział, że jest zwyżka, bo na liniach technologicznych jest większy odzysk.  

P.Szyszlak – pytał czy więcej mieszkańcy deklarują? 

Burmistrz – odpowiedział, że mniej więcej to jest stałe. 

M.Siwek  – pytał czy były inne lokalizacje brane pod uwagę? 

Burmistrz – wyjaśnił, że tam funkcjonowała garbarnia i przejęto teren w wieczyste 

użytkowanie za długi. Wówczas zapłacili 700 tys. zł i udało się uzyskać darowiznę od 

Wojewody. Warunkiem jest, że zagospodarowanie tego terenu musi być związane 

z zadaniem samorządu. Jedyne co przyszło do głowy to punkt selektywnej zbiórki. Tam jest 

teren pod przemysł i usługi. To będą zadania polegające na czasowym przetrzymaniu 

odpadów. Jak się wyeksploatuje to można przeznaczyć na inne cele np. na budownictwo 

jednorodzinne.  

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 
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Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-2, przeciw-0, wstrzymało się-2. 

 

Ad 7 

 

W sprawach różnych głos zabrali: 

M.Siwek  – poruszył problem dziur w ulicach: Wojska Polskiego i Zamkowej. 

P.Szyszlak – powiedział, że po innych pracach są odbiory dróg. Zawsze mówiono, że 

sprawdzana jest  jakość wykonania.  

Burmistrz – wyjaśnił, że w pracach RWiK wymieniano instalację sanitarną ale  tam wszędzie, 

gdzie jest kamionka, przy zagęszczaniu gruntu dochodzi do uszkodzenia. To się zapada 

i woda podmywa. Na ul. Zamkowej też jest kamionkowa rura. To samo jak przy deszczówce. 

Teraz kompleksowo wymieniają. 

J.Klonowska – pytała o problem z niedrożnymi studzienkami? 

Burmistrz – odpowiedział, że wymieniana jest instalacja. Dołożyli zadanie, żeby od Zakładu 

Energetycznego pociągnąć instalację do końca terenów zabudowanych, do ul. Wodnej, aby 

przynajmniej było odprowadzenie wody. Obecnie odprowadzenie wody kończy się na 

wysokości Zakładu Energetycznego. 

J.Klonowska  – powiedziała, że w mieście to samo się dzieje, bo w porze deszczowej ul. 

Sikorskiego była nieprzejezdna. 

Burmistrz – wyjaśnił, że będąc Starostą przed robieniem ul. Grunwaldzkiej były prowadzone 

rozmowy z Miastem, aby wymienić na kolektor, który biegnie w ul. Grunwaldzkiej. Wtedy 

władze Miasta uznały, że to ich nie interesuje, to jest problem Powiatu. To był kolektor 

zbiorczy i woda do niego doprowadzana  była z całych kwartałów - z ulic miejskich 

i z zabudowań. Dlatego chciał to zrobić wspólnie z Miastem. Na potrzeby ul. Grunwaldzkiej 

ta instalacja jest wystarczająca ale, żeby wprowadzić wodę z kwartałów miejskich jest za 

słaba, Teraz robimy nowe ulice i wpinamy nową instalację w starą instalację poniemiecką, 

która jest w ¾ zabita i ta kanalizacja nie odbiera. Burmistrz liczył, że będą środki z Unii 

Europejskiej. Taka sytuacja jest kilka razy w roku, bo klimat się zmienił, są ulewy i więcej 

terenów jest utwardzonych. Niektóre ulice zawsze były zalewane, ale teraz mamy zbiornik 

retencyjny i jest spokój z podtapianiem Białogardu. 

J.Klonowska – stwierdziła, że mówiąc o poprawie wizerunku miasta należy to zrobić. 

M.Siwek – przedstawił głosy mieszkańców odnośnie bezpieczeństwa placu zabaw w Parku 

Orła Białego dotyczące odgrodzenia placu od strony rzeki? 

Burmistrz – powiedział, że takie małe dzieci są tylko pod opieką rodziców i dorosłych. 

W Koszalinie z tego powodu zasypano stawki. Dzieci z Placu Wolności często brodzą 

z kaczkami w wodzie. Burmistrz zawsze zwraca na to uwagę. Wystarczy, że się przewróci 

i może być niebezpieczne zdarzenie. 
 

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodnicząca Komisji zamknęła w/w punkt. 
 

Ad 8 

Po wyczerpaniu tematyki o godz.15
25

 zakończono Komisję.  

Protokołowała: M.Zimmer 
 

 

 

  Przewodnicząca Komisji 

 

         Jadwiga Klonowska 


